

[Texte]

report, *Federal-Provincial Agreement: Summaries, Report on Regional Development Incentives, cumulative Statistics, Opportunities for Business and Industry in Canada*, a DREE map folder, a DREE map, and the PFRA annual report. All of the material that I have mentioned is available.

Mr. Hogan: To save time, Mr. Chairman, could we go around the table and state our preference as to what we want of these things?

Mr. MacKay: It is all available.

The Chairman: It is all available, at the back of the room. Okay, has the Minister's statement been distributed?

An hon. Member: All of this?

Mr. MacKay: Do not worry, I am not going to read it. I assume you gentlemen would much rather take the time with questions than any prepared statement.

I might say, Mr. Hogan, we are attempting to get information for you this morning about that company your inquiry concerned last night.

Mr. Hogan: InterVac. John Currie is the man's name. For your own information, it has to do with a communications channel to be put into Newfoundland in order to make these navigation aids for fishermen. It is all mentioned in the official transcript.

Mr. MacKay: Fine.

The Chairman: Mr. Minister, do you want to read this statement, or is this just for distribution?

Mr. MacKay: Just for distribution, Mr. Chairman.

The Chairman: Mr. De Bané, is it your desire to lead off?

Mr. MacKay: Perhaps I might just make a brief opening statement, if I may, Mr. Chairman.

First of all, I want to recognize here with us today the former Minister, Mr. Lessard, who made such a great contribution to the department and who has been very very generous with advice when I ask him about some of the primary objectives of the department, and I am very conscious of the knowledge that he brings to the Committee here this morning. I am looking forward to his contribution.

I do not have a long statement to make, recognizing that the time is very short, Mr. Chairman, to enable former ministers and the official critics to put their views on record. But just taking a quick overview of the situation, it is our view that we must strengthen the mandate for regional development in this country. To that end we have a legislative review underway now. Proposed legislation is being drafted by the Department of Justice. We hope to update the mandate for the general development agreement and we hope to streamline the procedures to some extent for RDIA program.

Looking at the country very briefly from a regional development point of view, the Atlantic region shows some improvement in growth trends but it is still far too slow. We have an

[Traduction]

s'agit du rapport annuel du MEER, des *résumés des ententes auxiliaires fédérales-provinciales*, du *rapport sur les subventions au développement régional, statistiques cumulatives, des possibilités de développement pour le commerce et l'industrie au Canada*, d'un dépliant contenant une carte du MEER, d'une carte géographique du MEER et du rapport annuel de l'ARAP. Tous les documents que je viens de nommer sont disponibles.

M. Hogan: Pour gagner du temps, monsieur le président, pourrions-nous demander à chaque député lequel de ces documents il désire obtenir?

M. MacKay: Ils sont tous disponibles.

Le président: Ils sont tous sur la table, au fond de la salle. La déclaration du ministre a-t-elle été distribuée?

Une voix: Tout cela?

M. MacKay: N'ayez crainte, je ne vais pas la lire. Je suppose que les membres du Comité aimeraient mieux que je réponde plutôt à leurs questions.

Monsieur Hogan, je tiens à vous dire que nous nous essayons en ce moment d'obtenir des renseignements au sujet de la société à laquelle vous vous intéressiez hier soir.

M. Hogan: La société *InterVac*? Le monsieur s'appelle John Currie. Je vous signale que cette société s'occupe de canaux de communication à installer à Terre-Neuve afin de venir en aide aux pêcheurs. Tout cela figure dans la transcription officielle.

M. MacKay: Très bien.

Le président: Monsieur le ministre, voulez-vous lire cette déclaration ou vous contentez-vous de la faire distribuer?

M. MacKay: Je vais seulement la distribuer, monsieur le président.

Le président: Monsieur De Bané, voulez-vous commencer?

M. MacKay: J'aimerais toutefois faire une brève déclaration préliminaire, si vous me le permettez, monsieur le président.

Premièrement, j'aimerais rappeler la présence parmi nous de l'ex-ministre, M. Lessard, dont la contribution aux travaux du ministère a été fort importante; il a été extrêmement généreux dans les conseils qu'il m'a fournis au sujet des objectifs principaux du ministère et je sais qu'il connaît très bien les problèmes qui seront abordés ce matin. C'est avec plaisir que je constate qu'il participera à nos travaux.

Sachant que nous ne disposons que de peu de temps, monsieur le président, je ne compte pas faire de longue déclaration, afin de permettre aux anciens ministres ici présents et au critique officiel de l'Opposition de me faire part de leurs vues. Permettez-moi cependant d'effectuer un rapide survol de la situation actuelle. Nous estimons devoir accorder une grande importance au développement régional au Canada. A cette fin, nous avons entrepris un examen des textes législatifs. Le ministère de la Justice prépare actuellement les nouvelles mesures législatives que nous proposerons. Nous espérons ainsi mettre à jour le mandat de l'entente-cadre de développement et simplifier les procédures relatives aux programmes sur les subventions au développement régional.

Effectuons maintenant un survol rapide du Canada du point de vue du développement régional. La région de l'Atlantique connaît une amélioration de sa croissance, mais cela est encore